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Uw kenmerk -

Geachte lieer, mevrouw, 

Hierbij doen wij u toekomen ons antwoord op de door Carine Bloemhoff 
(PvdA) en Bea Enting (PvdA) gestelde vragen over de gevolgen van de 
gemeentelijke bezuinigingen op VVE en kansenbeleid. In deze brief wordt 
hun bezorgdheid geuit over het voornemen van het college om € 600.000,- te 
bezuinigen op VVE en het kansenbeleid. De brief van de vragenstellers treft u 
als bijiage aan. 

Onderstaand zullen we een reactie geven op de door u gestelde vragen. 
Vooraf willen we laten weten dat inmiddels een gesprek met de 
kinderopvangorganisaties en het onderwijs heeft plaatsgevonden. Dit gesprek 
heeft geleid tot een heroverweging. In onze coUegevergadering van 24 
September j l . hebben we besloten de voorgenomen bezuiniging te verlagen tot 
structureel € 350.000. Daarnaast willen we incidenteel (2014/2015) middelen 
inzetten vanuit de bestuursafspraken VVE voor geleidelijke afbouw. 

I. Hoe worden de bezuinigingen op WE en kansenbeleid verdeeld? Welke 
activiteiten zullen er niet meer plaatsvinden. 

Wij hechten als college groot belang aan de kansen van jonge kinderen. Als 
gemeente blijven we ons dan ook inzetten voor een kwalitatief goed 
kansenbeleid, waarin we kinderen optimaal ondersteunen bij een goede start 
in het onderwijs. Naast de middelen die van rijkswege beschikbaar zijn zetten 
we vanuit gemeentelijke middelen daarvoor op dit moment ruim 2 miljoen 
euro in. Op dat gemeentelijk budget voeren we een bezuiniging door van 
350.000 euro structureel. We blijven dus structureel bijna 1,7 miljoen 
investeren in de kansen voor jonge kinderen in Groningen. Daarnaast zetten 
we in 2014 en 2015 vanuit de bestuursafspraken VVE incidenteel middelen 
in voor een geleidelijke afbouw van voorzieningen. 
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Om de bezuiniging te realiseren willen we op termijn de leeftijd voor de basis 
ontwikkelingsgerichte programma's harmoniseren met de leeftijd voor VVE 
(van 2 naar 2,5 jaar). Dit zullen we doen in lijn met de plannen die minister 
Asscher ontwikkelt. Door de verkorting van de tijd hebben we op jaarbasis 
minder programma's nodig, waardoor we nagenoeg evenveel peuters kuimen 
blijven bedienen. 

Wij denken daarmee de bezuiniging van 350.000 euro binnen het 
kansenbeleid op te kunnen vangen zonder dat er peuters zullen worden 
getroffen en we de daamaast kwaliteit van het kansenbeleidVVE op peil 
houden. 

In onderstaande tabel geven we aan hoe we de bezuiniging van 350.000 euro 
willen verdelen. 

Omschrijving Budget 

2013 y 

H budget 

2011 

{budget 

2015 

budget 

2016 ev 

BOP Incl. gemeentelijk inzet VVE 923 853 853 773 

OWWZ 130 119 69 69 

Schakelgroepen incl vervoer 334 334 334 334 

Gezinsgerichte progr. + Speel mee 345 325 325 305 

Toeleiding VVE/ logoped.screening 125 91 91 91 

Overig (evaluatie, scholing,) 102 74 74 74 

Bijdrage leefbaarheidsmonitor 25 25 25 25 

Onvoorzien 37 _ - -

Totaal 2.021 1.821 1.771 1.671 

Toelichting 
Ten opzichte van het oorspronkelijke bezuinigingsvoorstel hebben we de 
volgende aanpassingen doorgevoerd: 

- Het structurele budget voor BOP, inclusief gemeentelijke inzet VVE 
is met 250.000 verhoogd. Blijft over een structurele bezuiniging van 
150.000. Om een geleidelijke afbouw te reaUseren zetten we in 2014 
en 2015 incidenteel middelen in. 

- Verder zetten we incidenteel middelen in voor geleidelijke afbouw 
van de gemeentelijke inzet voor OWWZ en gezinsgerichte 
programma's. 
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2. In hoeverre hebben de bezuinigingen gevolgen voor de toegankelijkheid 
van peuterspeelzalen? Zullen er locaties gaan sluiten? Deelt het college 
de vrees van de PvdA dat er bepaalde gezinnen niet meer bediend gaan 
worden 

We denken dat de gemeentelijke bezuinigingen nauwelijks gevolgen hebben 
voor de toegankelijkheid. Zie daarvoor het antwoord op vraag 1. 

3. Hoeveel banen dreigen te verdwijnen door bezuinigingen op het 
peuterspeelzaalwerk en de WE programma's. 

De gemeentelijke bezuiniging is beperkt en wordt de komende jaren 
geleidelijk doorgevoerd. Hoe dit wordt opgevangen is aan de uitvoerende 
instellingen. Daar hebben wij geen zicht op. 

4. Welke gevolgen hebben de bezuinigingen voor de pedagogische kwaliteit? 
Worden de groepen groter, is er minder tijd voor individuele begeleiding? 

We denken dat de gemeentelijke bezuinigingen geen gevolgen hebben voor 
de pedagogische kwaliteit. Zie daarvoor ons antwoord op vraag I . 
Vanuit de bestuursafspraken VVE die wij met het rijk hebben gemaakt, 
blijven we bovendien werken aan kwaliteitsverbetering op locaties met veel 
doelgroepkinderen. 
Daamaast blijven wettelijke criteria, zoals normen voor kwaliteit en 
groepsgrootte gewoon van kracht. 

5. Deelt het college de vrees van de PvdA voor de negatieve effecten voor de 
ontwikkeiing van kinderen en de maatschappelijke participatie van 
ouders? 

Wij onderschrijven uw zorg ten aanzien van de sterke terugloop in de 
kinderopvang, mede als gevolg van het gevoerde rijksbeleid. 
Onze ambitie om binnen de kaders van de gemeentelijke inzet alle kinderen 
een goede start te bieden blijft echter volledig overeind. 

6. Hoeveel kinderen (aantallen) van zowel de doelgroep WE als alle andere 
kinderen worden hierdoor getroffen? Wat zijn de maatschappelijke 
effecten op korte en lange termijn? 

Zoals we in antwoord op vraag I al hebben aangegeven zetten we ons in om 
ervoor te zorgen dat voor alle peuters, en de VVE doelgroeppeuters in het 
bijzonder, een goed aanbod in stand blijft. 
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Door de beginleeftijd voor de basisontwikkelingsplaatsen op te trekken van 2 
naar 2,5 jaar (net zoals nu al geldt voor de VVE) denken we nagenoeg 
evenveel peuters te kunnen blijven bedienen als nu het geval is. 

7. Zs' het college inmiddels in gesprek met het onderwijsveld over de 
voorgenomen bezuinigingen? Hoe worden deze voorstellen ontvangen? 

Op maandag 9 September j l . heeft overleg plaatsgevonden tussen wethouder 
onderwijs en de meest betrokken besturen binnen het onderwijsdomein. 
Eerder in de brief hebben we al aangegeven dat dit gesprek heeft geleid tot 
een heroverweging van de bezuinigingen binnen VVE/Kansenbeleid. 

8. Hoe denkt het college de nieuwe Vensterschool vorm te geven als er 
minder aanbod van kinderopvang is en daardoor de doorgaande lijn in 
gevaar komt. 

Binnen de nieuwe Vensterschool is de doorgaande lijn van voorschools naar 
het basisonderwijs een van de pijlers. 
Door de mime spreiding van voorschoolse voorzieningen in de stad en het 
aanbod dat ook na de bezuiniging grotendeels overeind blijft kunnen we 
blijven werken aan een doorgaande lijn in de ontwikkeiing van jonge 
kinderen. 

Helaas gaan er op dit moment minder kinderen naar de kinderopvang, als 
gevolg van werkloosheid en landelijk beleid. Dat is voor ons een gegeven 
waarbinnen wij ons optimaal blijven inzetten om kinderen een goede start te 
bieden in het onderwijs. 

Met vriendelijke groet, 
burgemeester en wethouders van Groningen, 

de burgemeester, de secretaris, 
dr. J.P. (Peter) Rehwinkel drs. NlAnJJMlartea^ Ruys 

Lb 

Bijiage: Kopie van de brief met Vragen ex artikel 42 RvO over gevolgen 
gemeentelijke bezuinigingen VVE en kansenbeleid 
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Betreft: Gevolgen gemeentelijke bezuinigingen VvE en kansenbeleid 

Datum: 11 September 2013 

Geacht College, 

Afgelopen zaterdag stond er een artikel in het Dagblad van het Noorden over ontslagen bij de 
kinderopvangorganisatie SKSG. Deels wordt de inkrimping van de organisatie geweten aan de crisis en 
Rijksbezuinigingen. Een kleinere instroom is niet alleen slecht voor de werkgelegenheid in de 
kinderopvang en de participatie van ouders, maar kan ook gevolgen hebben voor de voorschoolse 
educatie van kinderen en taalachterstanden vergroten. De PvdA constateert dat het college 

voornemens is zelf € 600.000 te bezuinigen op voor- en vroegschoolse educatie en kansenbeleid. Dit 
kan voomoemde problemen nog eens verergeren. Ook vreest de PvdA dat dit ten koste gaat van de 
kansen van jonge kinderen die hierdoor blijvend op achterstand raken. De PvdA heeft daarom de 
volgende vragen aan het college. 

1. Hoe worden de bezuinigingen op W E en kansenbeleid verdeeld? Welke activiteiten zullen er 
niet meer plaatsvinden? 

De PvdA vindt het belangrijk dat voor- en vroegschoolse educatie toegankelijk blijft voor alle kinderen in 
de stad. Dat betekent concreet: dichtbij in de wijk en zowel voor kinderen met werkende als met 
werkloze ouders. Een kind kan er immers niets aan doen als zijn/haar ouder werkloos wordt. Doel moet 
zijn dat kinderen, ongeacht hun thuissituatie, gelijk op kunnen trekken met andere kinderen. 

2. In hoeverre hebben de bezuinigingen gevolgen voor de toegankelijkheid van 
peuterspeelzalen? Zullen er locaties gaan sluiten? Deelt het college de vrees van de PvdA dat 
er bepaalde gezinnen niet meer bediend gaan worden? 

De SKSG moet inkrimpen. Gemeentelijke bezuinigingen kunnen de nadelige effecten van minder vraag 
door de crisis en de Rijksbezuinigingen verergeren. Dit geldt ook voor het COP. 

3. Hoeveel banen dreigen te verdwijnen door bezuinigingen op het peuterspeelzaalwerk/de VvE-
programma's? 

4. Welke gevolgen hebben de bezuinigingen voor de pedagogische kwaliteit? Worden de 
groepen groter, is er minder tijd voor individuele begeleiding? 

Bezuinigen op VvE heeft niet alleen gevolgen voor de ontwikkeiing van kinderen in de stad maar ook 
op de participatiemogelijkheden van ouders. 

5. Deelt het college de vrees van de PvdA voor de negatieve effecten voor de ontwikkeiing van 
kinderen en de maatschappelijke participatie van ouders? 

6. Hoeveel kinderen (aantallen) van zowel de doelgroep W E als alle andere kinderen worden 
hierdoor getroffen? Wat zijn de maatschappelijke effecten op korte en lange termijn? 

7. Is het college inmiddels in gesprek met het onderwijsveld over de voorgenomen 
bezuinigingen? Hoe worden deze voorstellen ontvangen? 

De kinderopvang is een grote speier in de nieuwe Vensterschool impuls. Met name de doorgaande lijn 
is heel belangrijk. 
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8. Hoe denkt het college de nieuwe Vensterschool vorm te geven als er minder aanbod van 
kinderopvang is en daardoor de doorgaande lijn in gevaar komt? 

Namens de fractie van de PvdA, 

Carine Bloemhoff Bea Enting 


